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ႏုိဝင္ဘာ ၆၊ ၂၀၁၈ 

မြန္ျပည္နယ္အတြင္း ေက်ာက္ထုတ္လုပ္ 
ေနေသာ ေက်ာက္မိုင္းကုမၸဏီမ်ားကို လာ 
မည့္ ေျခာက္လအတြင္း ထပ္မံစစ္ေဆးမႈ 
မ်ား ျပဳလုပ္သြားမည္ဟု ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ ျပည္သူ႔ေငြစာရင္းစိစစ္ေရး၊ ဘ႑ာ 
ေရး စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရးဆိုင္ရာကိစၥရပ္ 
မ်ားေလ့လာ သုံးသပ္ေရး ေကာ္မတီဥကၠဌ 
ဦးေအာင္ေက်ာ္သူက ေျပာၾကားသည္။

ကုမၸဏီမ်ားမွာ လိုင္စင္ရယူထားေသာ 
က်င္းထုတ္လုပ္ခြင့္ထက္ပုိမုိကာ လုပ္ကုိင္ေန  
ေသာေၾကာင့္ ေျမျပင္ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးမႈ 
မ်ား ျပဳလုပ္ရျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကေျပာ 
သည္။

''ကြၽန္ေတာ္တို႔ ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးလိုက္ 
တဲ့အခါမွာ လိုင္စင္ရထားတာနဲ႔ ေျမျပင္မွာ 
ထုတ္ေနတာက အမ်ားႀကီးကြာဟေနတယ္၊ 
အဲလိုမျဖစ္ရေအာင္ ေသခ်ာစစ္ေဆးသြား 
မယ္၊ အက်ိဳးအျမတ္ရရွိတဲ့သူေတြကလည္း 
အခြန္ကို မွန္မွန္ေဆာင္ေစခ်င္တယ္"ဟု ၎ 
က ေျပာသည္။

ေျမျပင္သို႔ ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးျခင္းသည္ 
လုပ္ငန္းရွင္မ်ားကို ထိခိုက္မႈရွိေစရန္ လုပ္ 
ေဆာင္ ျခင္းမဟုတ္ဘဲ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ 
ထိခိုက္မႈမရွိေစရန္ႏွင့္ ျပည္နယ္အတြက္ 
ထိုက္သင့္ေသာ အခြန္ေဆာင္မႈကို ရရွိေစ 
ရန္ ေဆာင္ရြက္ရျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ဆက္ 
လက္ေျပာသည္။

ထုိသုိ႔ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးရာတြင္ ေက်ာက္ 
မုိင္းထုတ္လုပ္မႈမ်ားကုိ ပုိမုိသိရိွေသာ နယ္ေျမ 
ေဒသခံမ်ား၊ သက္ဆိုင္ရာေက်းရြာႏွင့္ ၿမိဳ႕ 
နယ္မွ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမႉးအဖြဲ႕တို႔က ပူးေပါင္း 
ပါဝင္ေပးၾကဖို႔ လိုအပ္ေၾကာင္း ဦးေအာင္ 

ေက်ာ္သူက ဆိုသည္။
ေက်ာက္မိုင္းထုတ္လုပ္ေနေသာ ၿမိဳ႕နယ္ 

မ်ားျဖစ္သည့္ က်ိဳက္ထို၊ ေပါင္၊ က်ိဳက္မေရာ 
ႏွင့္ ေရးၿမိဳ႕နယ္တို႔တြင္ ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးမႈ 
မ်ား ထပ္မံျပဳလုပ္ၿပီး လုပ္ငန္းရွင္မ်ားႏွင့္ 
ေတြ႔ဆုံညႇိႏႈိင္းသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ျဖည့္ 
စြက္ေျပာသည္။

ေက်ာက္မိုင္းထုတ္လုပ္မႈလိုင္စင္ လုပ္ 
ေဆာင္ရာတြင္လည္း အခ်ဳိ႕လုပ္ငန္းရွင္မ်ား 
မွာ က်င္းေပါင္း ၁,၅ဝဝ မွ ၂,ဝဝဝ ထိ တိုးလာ 
ထုတ္၍ အခ်ဳိ႕မွာ က်င္းေပါင္း ၁၅ဝဝ မွ 
၃ဝ,ဝဝဝ ထိ တိုးလာေသာေၾကာင့္ ညီမွ်မႈ 

ေက်ာက္မိုင္းကုမၸဏီမ်ားကို  လႊတ္ေတာ္စစ္ေဆးဦးမည္

ရွိေစရန္အတြက္ လိုင္စင္ထုတ္ေပးရာ၌ 
စနစ္တက် ျပန္လည္စိစစ္ျခင္းမ်ားကို လုပ္ 
ေဆာင္သင့္ေၾကာင္း ၎ကအႀကံျပဳေျပာ 
ၾကားသည္။

ေက်ာက္ထုတ္လုပ္ငန္းရွင္မ်ား အေနျဖင့္ 
မိမိထုတ္ယူမည့္စာရင္မ်ားကုိ မွန္မွန္ကန္ကန္ 
စာရင္းတင္၍ ေလွ်ာက္ထားပါက ျပည္နယ္ 
အစုိးရအေနျဖင့္ လုပ္ငန္းရွင္မ်ားအား အျပည့္ 
အဝ အကာအကြယ္ေပးသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း  
မြန္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာေအးဇံ 
က ၾသဂုတ္လ ၂၉ ရက္ေန႔က ေျပာဆိုထား 
သည္။  (ကုိးကား- ဟသၤာမီဒီယာ )
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စာရင္းစစ္အဖြဲ႕ရဲ႕ အစီရင္ခံစာနဲ႔ ေမးခြန္းထုတ္ရေတာ့မယ့္ 

ရန္ကုန္အစိုးရအဖြဲ ႕ရဲ ႕  ျပည္သူ႕ဘ႑ာရွင္းတမ္း (နိဂုံးပိုင္း)

(ယခင္အပတ္မွအဆက္)

ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒကို ေဖာက္ဖ်က္ 
ေနသည့္ ရန္ကုန္အစိုးရ ေျဖဆိုရမည့္ 
ေမးခြန္းမ်ား

အေသးစိတ္စစ္ေဆးထားျခင္း မရိွေသး 
သည့္ စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာ ထြက္ေပၚ 
လာၿပီးေနာက္ပိုင္းတြင္  လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားမွ ေ၀ဖန္မႈမ်ား ဆက္တိုက္ထြက္ 
ေပၚ လာခဲ့သည္ကို ေတြ႕ရသည္။

အမ်ားစုေ၀ဖန္ေထာက္ျပသည့္ အေၾကာင္း 
အရာမွာ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕ 
၏ လႊတ္ေတာ္သို႔တင္ျပျခင္းမရိွသည့္ လုပ္ 
ေဆာင္မႈမ်ားျဖစ္သည္။

အျခားတစ္ဖက္တြင္လည္း ယခုႏွစ္တြင္ 
ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအတြင္း သြားလာေန 
သည့္ ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ဘီးခြန္မ်ားကိုလည္း 
တိုးျမႇင့္ေကာက္ခံလ်က္ရိွသည္။

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕တြင္ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘ႑ာ 
ႏွစ္ ဇူလိုင္လကုန္အထိ ယာဥ္စီးေရ ၅၂၉၄၃၇ 
စီးရွိသျဖင့္ ေမာ္ေတာ္ယာဥ္မွ အခြန္ရရိွမႈမွာ 
က်ပ္ ဘီလ်ံေလးဆယ္ခန္႔ တုိးျမင့္ရရိွမည္ 
ျဖစ္သည္။

ယင္းသို႔ တိုးျမင့္ရရိွလာသည့္ အခြန္ေငြ 
မ်ားကို မည္သည့္ေနရာတြင္ သံုးစြဲခဲ့သည္ 
ဆိုသည္ကို ျပည္သူမ်ားအား ပြင့္လင္းျမင္ 
သာစြာခ်ျပရန္ လိုအပ္လာမည္ျဖစ္သည္။

ဘ႑ာေရး စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းမ်ားကို 
ေက်ာ္လြန္ကာ လူပုဂၢိဳလ္အရ ေခ်းယူထား 
သည့္ ေငြေၾကးမ်ားအား ျပန္လည္ေပးဆပ္ 
ရန္ လႊတ္ေတာ္တြင္ တာ၀န္မရိွေၾကာင္း 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက စာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာေဆြးေႏြးမႈတြင္ ေျပာ 
ၾကားထားၾကသည္။

ယင္းေၾကာင့္ ျပည္သူမ်ားထံမွရရိွသည့္ 
အခြန္ေငြေၾကးမ်ားကို ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ား 
တြင္ အသံုးမျပဳဘဲ ေခ်းေငြေပးဆပ္ျခင္းမ်ား 
တြင္ အသံုးမျပဳႏိုင္ေစရန္ ေစာင့္ၾကည့္ရမည္ 
ျဖစ္သည္။

လက္ရွိတြင္ ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရ 
အဖြဲ႕၏ ေငြစာရင္းအစီရင္ခံစာမွာ ေက်ာ္ေစာ 
သတင္းျဖစ္ေနၿပီျဖစ္သည္။ ေကာ္ထိုင္ခံု 
တစ္လံုးလွ်င္ က်ပ္ခုနစ္ေသာင္းဟု ေဖာ္ျပ 
ထားျခင္းအား လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္က 
ေ၀ဖန္ေထာက္ျပမွသာ စာ႐ိုက္မွားယြင္းျခင္း 
ျဖစ္ေၾကာင္း အစိုးရအဖြဲ႕က လႊတ္ေတာ္တြင္ 

ျပန္လည္ေျဖဆိုခဲ့သည္။
ယင္းကဲ့သုိ႔ အေျခအေနမ်ားတြင္ ကြာဟ 

ေနသည့္ ေငြေၾကးမ်ားမရိွေစရန္ စာရင္းစစ္ 
အဖြဲ႕အား တာ၀န္ေပးအပ္ရန္ လိုအပ္သလို 
ေက်ာ္ေစာသတင္းအျဖစ္ သတ္မွတ္ကာ 
အဂတိလိုက္စားမႈတိုက္ဖ်က္ေရး ေကာ္မရွင္ 
အေနျဖင့္လည္း ေစာင့္ၾကည့္ရမည့္ အေျခ 
အေနတစ္ခု ျဖစ္သည္။

''ပထမႏွစ္မွာ ျမတ္တယ္လို႔ ေျပာထား 
တယ္။ အခု ဒီႏွစ္မွာ႐ံႈးေနတယ္လို႔ေျပာတဲ့ 
YBS က ေနာက္ကြယ္မွာ ဘာေတြရိွမလဲ။ 
အဲဒါကို ေစာင့္ၾကည့္ရမယ္"" ဟု ရန္ကုန္တုိင္း 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေဟာင္း ေဒၚညိဳ 
ညိဳသင္းက ေျပာၾကားသည္။

အလားတူ ဆံုး႐ံႈးသြားသည့္ ဘ႑ာေငြ 
မ်ားအတြက္ မည္သူက တာ၀န္ယူမႈ၊ 
တာ၀န္ခံမႈအျပည့္ျဖင့္ လုပ္ေဆာင္မည္ဆို 
သည္မွာလည္း ေမးခြန္းထုတ္ရမည့္ အေျခ 
အေန ျဖစ္သည္။
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ရေတာ့မယ့္ ရန္ကုန္အစိးုရအဖြဲ႕ရဲ႕ ျပည္သူ႔ဘ႑ာရွင္းတမ္း" သတင္း 

ေဆာင္းပါးမွ ေကာက္ႏုတ္ေဖာ္ျပသည္။

ေအာက္တုိဘာ ၂၉ ၊ ၂၁၀၈ 

နယ္လံုဝန္ႀကီးႏွစ္ဦးအပါအဝင္ လႊတ္ေတာ္အရပ္ရပ္ရွိ တပ္မ 
ေတာ္သားကိုယ္စားလွယ္ ၄၈ ဦးကို အစားထိုးေျပာင္းလဲ ေၾကာင္း 
ျပည္ေထာင္စုေရြး ေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္က ယမန္ေန႔တြင္ ထုတ္ျပန္ 
ေၾကညာသည္။

ကခ်င္ျပည္နယ္ လံုၿခံဳေရးႏွင့္ နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီး ဗိုလ္မွဴးႀကီး 
သူရမ်ိဳ းတင္၊ မြန္ျပည္နယ္ လုံၿခံဳေရးႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီး ဗုိလ္မွဴး 
ႀကီးဝင္းႏုိင္ဦးအပါအဝင္ တပ္မေတာ္သားတိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၃၀ ဦးကို အစားထိုးေျပာင္းလဲခဲ့သည္။

ဗိုလ္မွဴးႀကီးသူရမ်ိဳးတင္အစား ဗိုလ္မွဴးႀကီးေနလင္းထြန္း၊ 
ဗိုလ္မွဴးႀကီးဝင္းႏုိင္ဦးအစား ဗိုလ္မွဴးႀကီးေနထြဋ္ဦးတို႔ျဖင့္ အစားထိုး 
ေျပာင္းလဲျခင္းျဖစ္သည္။

အလားတူ တပ္မေတာ္သား ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ရွစ္ဦးႏွင့္ အမ်ဳိးသားလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ရွစ္ဦးကို အစားထိုး 
ေျပာင္းလဲခဲ့သည္။

ယင္းသို႔ တပ္မေတာ္သား ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အစားထိုးေျပာင္း 
လဲမႈသည္ အဆင့္ျမင့္ရာထူးတိုးသြားျခင္း၊ မူလတာဝန္မ်ား ျပန္လည္ 
ထမ္းေဆာင္ရန္ရွိျခင္းစသည္တို႔ေၾကာင့္ျဖစ္ၿပီး ပံုမွန္လဲလွယ္ျခင္းျဖစ္ 
သည္ဟု လက္ရွိတပ္မေတာ္သားလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦး 
က မွတ္ခ်က္ျပဳသည္။

''တပ္မေတာ္ကာကြယ္ေရးဦးစီးခ်ဳပ္ရဲ႕ သေဘာထားပါ။ လႊတ္ 
ေတာ္ကေတာ့ သူတို႔စာရင္္းေပးတဲ့အတိုင္းပဲ လက္ခံရတာေလ""ဟု  
ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားစိစစ္ေရးေကာ္မတီ ဥကၠ႒ 
ေဒါက္တာလွမိုးက ေျပာသည္။ 
(ကုိးကား-www.7daydaily.com)

နယ္လံုဝန္ႀကီးႏွစ္ဦးအပါအဝင္   တပ္မေတာ္သားလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္  ၄၈  ဦး  ေျပာင္းလဲ
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၇

ေအာက္တိုဘာ ၁၇၊ ၂၀၁၈ 

ဘဂၤလားေဒ့ႏိုင္ငံမွ ျပန္၀င္လာမည့္ 
အုိးအိမ္စြန္႕ခြာထြက္ေျပးသူ ဘဂၤါလီလူမ်ဳ းိမ်ား 
ႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး  ကုလသမဂၢအတြင္းေရးမွဴး 
ခ်ဳပ္၏ ျမန္မာႏိုင္ငံဆိုင္ရာအထူးကိုယ္စား 
လွယ္ Mr.Christine Schraner Burgener 
ႏွင့္ ရခိုင္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္တာ၀န္ရွိသူ 
မ်ား ေဆြးေႏြးခဲ့သည္ဟု သိရသည္။

ေအာက္တိုဘာလ ၁၆ ရက္ေန႔ ရခိုင္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ရုံးတြင္ ကုလသမဂၢ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ ျမန္မာႏိုင္ငံဆိုင္ရာ 
အထူးကိုယ္စားလွယ္ႏွင့္ ရခိုင္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္တာ၀န္ရွိသူမ်ား ေတြ႔ဆံုပြဲတြင္ 
ထိုသို႔ေဆြးေႏြးခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္ဟု ရခိုင္ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ဒုတိယဥကၠ႒ ဦးျမသန္းက 
သို႔ ေျပာသည္။

' 'ကုလသမဂၢအထူးကိုယ္စားလွယ္က 
ေျပာတာကေတာ့ သူဒီကိုလာတာဟာ ဒီလူ႔ 

အဖြဲ႔အစည္းႏွစ္ခု အတူတကြေနထိုင္ဖို႔ကိစၥ 
ရယ္၊ ေနာက္ျပီးေတာ့မွ ဒီ IDP ဒုကၡသည္ 
စခန္းကို ဖ်က္ျပီးေတာ့မွ သူတို႔ကို ျပန္လည္ 
ေနရာခ်ထားေပးဖို႔ကိစၥရယ္၊ ေနာက္ၿပီး 
ေတာ့ တစ္ဘက္ႏိုင္ငံက ၀င္လာမယ့္ အဲ့ဒီ 
ဘဂၤါလီေတြကို ၀င္လာလို႔ရွိရင္ လြတ္လပ္စြာ 
သြားလာဖို႔ကိစၥ၊ အဲ့ဒါေတြကို သူက အဓိက 
ထားေဆြးေႏြးခ့ဲတာပါ""ဟု ၎ကေျပာသည္။ 

ကုလသမဂၢအထူးကိုယ္စားလွယ္၏ ျပန္ 
၀င္လာမည့္ ဘဂၤါလီအေရးႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး 
ျပန္လည္ ေဆြးေႏြးရာတြင္ ရခိုင္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးစံေက်ာ္လွမွ အတူ 
ယွဥ္တြဲေနထိုင္ေရးမွာ ေရရွည္လုပ္ေဆာင္ 
သြားရမည့္ အစီအစဥ္ျဖစ္သည့္အတြက္ 
ေလာေလာဆယ္မွာ မျဖစ္ႏိုင္ေသးေၾကာင္း 
ကို ျပန္လည္ေဆြးေႏြးခဲ့ေႀကာင္းသိရသည္။

''ကြၽန္ေတာ္တို႔ဘက္က လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒အေနနဲ႔ ျပန္ၿပီးရွင္းျပတာကေတာ့ ဒီ 
လူ႔အဖြဲ႕အစည္းႏွစ္ခု အတူတကြ ယွဥ္တြဲေန 

ထိုင္ရဖို႔ဆိုတာ ေရရွည္လုပ္သြားရမယ့္ အစီ 
အစဥ္ျဖစ္တယ္။ အခုေလာေလာဆယ္ေတာ့ 
မျဖစ္ႏိုင္ေသးဘူး။ အဲ့ဒီ IDP စခန္းေတြကို 
ဖ်က္ျပီးေတာ့ သူတို႔ကိုလည္း ျပန္ၿပီးေနရာ 
ခ်ထားေရး၊ လြတ္လြတ္လပ္လပ္ သြားလာ 
ခြင့္ရရွိေရး ကိစၥရပ္ေတြဟာ လြယ္ကူတဲ့ကိစၥ 
ရပ္ေတြမဟုတ္ဘူးလို႔ ေျပာလိုက္ပါတယ္""ဟု 
ဦးျမသန္းက ေျပာသည္။

''ဒါအျပင္ ဘဂၤလားေဒ့ရွ္ဘက္က ၀င္ 
လာသူေတြ ႏိုင္ငံသားျဖစ္ခြင့္ရရွိေရးကိစၥမွာ 
လည္း ႏိုင္ငံသားျဖစ္ႏိုင္တဲ့ လူေတြရွိသလို 
ဧည့္ႏိုင္ငံသားျဖစ္မယ့္သူေတြ ပါလာမယ္။ 
ေနာက္ၿပီးေတာ့ ဘဂၤလားေဒ့ရွ္က သူတို႔နဲ႔ 
ေရာေယာင္ျပီးပါလာတဲ့သူေတြကုိ သီးသန္႔ 
စိစစ္ရမယ္။ အဲ့ဒီအထဲမွာ  ႏိုင္ငံသားျဖစ္ခြင့္ 
ရတဲ့သူေတြကို လြတ္လြတ္လပ္လပ္သြားႏိုင္ 
တယ္။ ဒါေတြျပန္ေျပာျပပါတယ္""ဟု ဦးျမ 
သန္းက ဆက္ေျပာသည္။
(ကုိးကား- www.narinjara.com)

ဘဂၤလားေဒ့ရွ္မွျပန္၀င္လာမည့္  အိုးအိမ္စြန္႕ခြာထြက္ေျပးသူမ်ားကိစၥ 

ကုလအထူးကိုယ္စားလွယ္ႏွင့္  ရခိုင္လႊတ္ေတာ္တာ၀န္ရွိသူမ်ား   ေဆြးေႏြး 


